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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 8/2017 
Caràcter: ordinari  
Data: 3 d’agost de 2017 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20 h a 21.45 h 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 

 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, alcalde (ERC-Junts) 
Sr. Jordi Colomí i Massanas, primer tinent d’alcalde (UPM) 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, segon tinent d’alcalde (UPM) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, tercera tinenta d’alcalde (ERC-Junts) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, quarta tinenta d’alcalde (L’EST) 
Sr. Marc Calvet i Martí, cinquè tinent d’alcalde (ERC-Junts) 
Sra. Anna Maria Mercader i Sais, regidora (ERC-Junts) 
Sra. Roser Font i Pi, regidora (UPM) 
Sra. Alexandra Pibernat i Busquets, regidora (L’EST) 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, regidor (PDeCAT) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (PDeCAT) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor (PDeCAT) 
Sr. Juan Ramon Aladid i Llanas, regidor (PDeCAT) 
Sr. Robert Huertas i Huertas, regidor (CUP-PA) 
Sr. Carles Ventura i Sánchez, regidor (CUP-PA) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sra. Gemma Farreró i Pujades, regidora (COET) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, president de l’EMD de l’Estartit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari 
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 7/2017, de 6 de juliol. 
  
2. Extinció del conveni regulador de la delegació de facultats de recaptació d’ingressos 

de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit a favor de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí. Exp. 703/11 (Secretaria). 

 
3. Donar compte de l’execució pressupostària de l’Ajuntament del període de gener a 

juliol de 2017. Exp. G106.1-1/17 (Serveis Econòmics). 
 
4. Aprovar la proposta de les festes locals de Torroella de Montgrí i l’Estartit per a l’any 

2018. Exp. K103.1–1/17 (Secretaria). 
 
5. Ratificar el contracte privat d’arrendament de l’edifici “Espai Medes” entre 

l’Ajuntament de Torroella de Montgrí-l’Estartit i el Club Nàutic Estartit. Exp. E126.1-
10/17 (Secretaria). 

 
6. Aprovar el Protocol per regular els minuts de silenci a l’Ajuntament de Torroella de 

Montgrí. Exp. A132.1-1/17 (Secretaria). 
 
7. Donar compte del nomenament de personal per màxima urgència. Exp. D103.4-

1/17 (Secretaria). 
 
8. Donar compte de l’Acord de la Taula del Ter. Exp. A120.1-6/17 (Secretaria). 
 
9. Assumptes urgents. 

 
A) Part de control 

 
10. Donar de compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 

1261 al núm. 1650, corresponents al període comprès entre el 16 de juny de 2017 
i el 15 de juliol de 2017. 

 
11. Precs i preguntes. 

 
 
 



 

 
 
  Entitat: Ajuntament de Torroella de Montgrí   Expedient: A115.2-8/2017 

  Interessat:    Àrea: Secretaria 

  Adreça:  

 
  Acta Ple: 2017/8 

    

    

Pàgina 3 de 25 

 
 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 7/2017, DE 6 DE JULIOL 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
l’alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 7/2017, de 6 de juliol, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. EXTINCIÓ DEL CONVENI REGULADOR DE LA DELEGACIÓ DE FACULTATS DE 
RECAPTACIÓ D’INGRESSOS DE L’ENTITAT MUNICIPAL DESCENTRALITZADA DE 
L’ESTARTIT A FAVOR DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 703/11 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals de 27 de juliol de 2017, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació:  
 
«Vist el conveni regulador de delegació de facultats de recaptació d’ingressos de l’Entitat 
Municipal Descentralitzada de l’Estartit a favor de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, de 
data 5 de juliol de 2016, aprovat per part de l’EMD en la sessió de la Junta de Veïns del 22 de 
juny de 2016 i per part  l’Ajuntament en la sessió de la Junta de Govern Local del 30 de juny 
de 2016. 
 
Vist que la Comissió Bilateral de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit i l’Ajuntament 
de Torroella de Montgrí, en la sessió de 30 de juny de 2017, va proposar l’extinció de 
l’esmentat conveni. 
 
Vist l’apartat segon de la clàusula novena del conveni, que estableix com a clàusula d’extinció 
l’acord mutu entre l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit i l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Extingir  el conveni regulador de la delegació de facultats de recaptació d’ingressos de 
l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit a favor de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
a partir de l’1 de gener de 2018. 
 
2n. L’Ajuntament de Torroella de Montgrí recaptarà els deutes pendents de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada referents als padrons i liquidacions dels exercicis de 2015, 2016 i 2017. 
 
3r. Notificar aquest acord a l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit». 
 
Intervencions: el senyor alcalde explica breument el motiu de l’acord. 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent: 
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sra. Anna M. 
Mercader). 

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font). 
-  L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat).  
-  PDeCAT (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon 

Aladid). 
- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 

 
Abstencions:  

-  COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
 

 
3. DONAR COMPTE DE L’EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA DE L’AJUNTAMENT DEL 
PERÍODE DE GENER A JULIOL DE 2017. EXP. G106.1-1/17 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’interventor accidental dóna compte de l’execució pressupostària de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí corresponent al període d’1 de gener de 2017 a 21 de juliol de 2017, i en 
fa lectura:  
 
Pressupost Despeses: 
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Pressupost Ingressos: 
 

 
Capítol 

 
Descripció 

Crèdit 
Inicial 

Mod. de 
crèdit 

Crèdit 
Final 

Drets 
Reconeguts 

% 
execució 

1 IMPOSTOS DIRECTES 7.284.000,00 0,00 7.284.000,00 6.968.582,38 95,67% 

2 IMPOSTOS INDIRECTES 220.000,00 0,00 220.000,00 70.210,89 31,91% 

3 
TAXES, PREUS PÚBLICS I 
ALTRES INGRESSOS 

4.481.307,00 24.893,81 4.506.200,81 3.665.113,53 81,33% 

4 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

3.475.734,02 0,00 3.475.734,02 1.764.269,75 50,76% 

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 292.020,00 0,00 292.020,00 451.938,61 154,76% 

7 
TRANSFERÈNCIES DE 
CAPITAL 

905.449,40 0,00 905.449,40 105.608,55 11,66% 

8 ACTIUS FINANCERS 0,00 2.709.707,13 2.709.707,13 18.000,00 0,66% 

9 PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 0,00 1.200.000,00 0,00 0,00% 
 

TOTAL 17.858.510,42 2.734.600,94 20.593.111,36 13.043.723,71 63,34% 

 

El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
4. APROVAR LA PROPOSTA DE LES FESTES LOCALS DE TORROELLA DE MONTGRÍ 
I L’ESTARTIT PER A L’ANY 2018. EXP. K103.1–1/17 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals de 27 de juliol de 2017, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació:  
 

  
Capítols 

  
Descripció 

Crèdit 
Inicial 

Mod. de 
Crèdit 

Crèdit 
Final 

Obligacions 
Reconegudes 

% 
execució 

1 DESPESES DE PERSONAL 6.064.685,36 -67.952,77 5.996.732,59 2.798.518,44 46,67% 

2 
DESPESES EN BÉNS 
CORRENTS I SERVEIS 

6.585.397,00 229.945,49 6.815.342,49 3.083.446,45 45,24% 

3 DESPESES FINANCERES 119.380,00 0,00 119.380,00 54.383,55 45,55% 

4 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

1.207.094,73 25.025,30 1.232.120,03 939.668,64 76,26% 

5 FONS DE CONTINGÈNCIA 30.000,00 0,00 30.000,00 0,00 0,00% 

6 INVERSIONS REALS 2.196.139,40 2.529.582,92 4.725.722,32 452.389,51 9,57% 

7 
TRANSFERENCIES DE 
CAPITAL 

52.766,13 0,00 52.766,13 43.721,70 82,86% 

8 ACTIUS FINANCERS 0,00 18.000,00 18.000,00 18.000,00 100,00% 

9 PASSIUS FINANCERS 1.603.047,80 0,00 1.603.047,80 864.352,56 53,92% 

 TOTAL 17.858.510,42 2.734.600,94 20.593.111,36 8.254.480,85  40,08 
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«Vist l'escrit tramès pels Serveis Territorials a Girona del Departament de Treball, Afers 
Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya, segons el qual l'Ajuntament de Torroella de 
Montgrí ha de proposar les festes locals per a l'any 2018. 
 
Atès que l’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que, de les 14 festes laborals, dues 
tindran caràcter local. 
 
Atès que el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran fixades 
per Ordre de la consellera de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta dels municipis 
respectius. 
 
Atès que l’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l’article 46 del 
Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre regulació de la jornada de feina, jornades 
especials i descansos.  
 
Atès el que disposa l’Ordre TSF/101/2017, de 25 de maig, per la qual s’estableix el calendari 
oficial de festes laborals per a l’any 2018.     
 
Vist l’informe de l’Àrea de Cultura i Festes de 19 de juny de 2017. 
 
Vist l’acord de la Junta de Veïns de l’Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit de 28 de 
juny de 2017. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Proposar a la consellera de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya 
les següents festes locals del municipi de Torroella de Montgrí per a l'any 2018: 
 

 Pel que fa a Torroella de Montgrí, capitalitat del municipi: 

- 21 de maig (Pasqua Granada).  

- 25 d’agost (Sant Genís). 

 

 Pel que fa a l’EMD de l’Estartit: 

- 26 de juliol (Santa Anna). 

- 13 de desembre (Santa Llúcia). 
 

2n. Comunicar aquest acord als Serveis Territorials a Girona de Treball, Afers Socials i 
Famílies de la Generalitat de Catalunya». 
 
Votació: la proposta queda aprovada per unanimitat. 
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5. RATIFICAR EL CONTRACTE PRIVAT D’ARRENDAMENT DE L’EDIFICI “ESPAI 
MEDES” ENTRE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ-L’ESTARTIT I EL 
CLUB NÀUTIC ESTARTIT. EXP. E126.1-10/17 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals de 27 de juliol de 2017, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació:  
 
«Vist que el 29 de juny de 2017 es va signar el contracte privat d’arrendament de l’edifici 
“Espai Medes” entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i el Club Nàutic Estartit. 
 
Atesa la necessitat de la seva ratificació per part del Ple de la Corporació. 
 
Vistos els informes de Secretaria que consten a l’expedient corresponent. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Ratificar el contracte privat d’arrendament de l’edifici “Espai Medes” signat el 29 de juny de 
2017 entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i el Club Nàutic Estartit. 
 
2n. Notificar aquest acord al Club Nàutic Estartit». 
 
Intervencions:  
 
Sr. Sarquella: voldríem saber si hi ha projecte d’activitat, si hi ha personal, si es passarà a 
l’EMD en un futur, si s’ha previst la inversió i si hi ha pressupost de despeses.  
 

Sr. Huertas: hi ha coses que no veiem clares. Sí que creiem que pot ser un projecte positiu, 
però si fem una lectura, tenim una entitat privada que decideix construir un edifici en un espai 
públic, ja que una clàusula d’un conveni l’obliga. Aquest edifici té un cost i veiem que 
l’Ajuntament haurà de pagar el que costa i que haurà de demanar altres subvencions per 
poder construir. És un sistema en què no creiem i potser les entitats públiques s’haurien 
d’haver posat d’acord per fer l’edifici en un altre lloc. Per tant, és un funcionament que no 
acabem d’entendre. Nosaltres ho faríem d’una altra manera.  
 
Sr. Cordon: a la Junta de Portaveus he manifestat la voluntat d’abstenir-nos, però, després de 
la seva explicació i que el contracte ja està signat, el nostre vot serà en contra, ja que fent 
història de com va néixer el projecte, al Club Nàutic se li acaba la concessió i dintre del projecte 
de concessió presenten l’edificació de l’edifici com a complement i valor afegit a l’entrada al 
Parc Natural. Això es comença a articular en una col·laboració pública-privada per veure com 
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neix un nou equipament públic. Però resumint, s’arriba a un acord que és el Club qui paga la 
carcassa, i cedeix el mateix a l’Ajuntament per tal de fer les gestions de fons per rebre el 
màxim de subvencions per donar contingut a l’espai. Això ens sorprèn, quan avui ratifiquem 
un contracte ja signat del qual ha de donar-se el vistiplau i conformitat de Ports, però 
l’Ajuntament assumeix un lloguer llarg en el temps quan sembla que només inicialment 
l’Ajuntament tenia la missió de buscar subvencions, però no de pagar el cost de l’estructura.  
Ens crea aquest dubte, tot i que s’està d’acord en que s’ha de tenir aquest edifici.  
 
Sra. Pibernat: en tot cas, en primer lloc, agrair la participació dels tècnics, tant de l’Ajuntament, 
el secretari, com de l’Eugeni Figa, director del Club Nàutic.  
 
La regidora explica la gestió del projecte de forma breu. Assenyala que el Club Nàutic és el 
titular de la concessió i que l’objectiu de l’edifici és divulgar els valors del Parc amb una inversió 
important.  
 
Respecte la creació de la fundació, es va veure molt complicat fer-ho avui en dia. En un primer 
lloc es va plantejar un conveni, però, d'acord amb l'informe del secretari, es va veure que 
aquesta no era la forma més correcta i que calia fer un contracte de lloguer.  
 
A partir d'aquí, es planteja fer el contracte de lloguer i no ha estat fàcil, ja que en gestionar un 
espai del qual el propietari és Ports es passa per un marc públic-privat-públic... i finalment 
hem pogut arribar a un acord.  
 
Un contracte de lloguer sempre requereix una contraprestació en forma de renda. Hi havia un 
conjunt de punts ja prefixats pel Club Nàutic en funció d'amortització i el cànon que es paga a 
la Generalitat per l'ocupació.  
  
Ara cal buscar subvencions per executar les inversions previstes.  
 
El contracte s'havia de signar per demanar també les subvencions previstes.  
 
Contesto al Sr. Sarquella pel tema de l'arrendament que ja ho he explicat, hi ha també un pla 
de viabilitat fet i en això s'està treballant. En el pressupost de funcionament també hi ha un 
pla fet que s'ha d'actualitzar.  
 
En relació amb el fet que l’Ajuntament farà de mediador, cal tenir en compte que ara no és un 
bon moment per fer fundacions. El que es pretén és que això surti el més subvencionat 
possible.  
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Sr. Sarquella: simplement posar de manifest la mala gestió dels recursos públics i la falta de 
transparència, i que caldria abans fer els projectes i després passar a l'acció. Hi ha ineficiència 
en la gestió dels recursos públics.  
 
Sr. Cordon: si Ports de la Generalitat no hi dona el vistiplau, quines són les conseqüències? 
 
Sr. alcalde: el contracte va lligat amb el vistiplau de Ports, i això ho tirarem endavant si es 
dona aquesta condició. Aquest tema és estratègic del municipi, essent el tema del lloguer un 
tema menor. El repte és la gestió de l'espai per tal que doni aquest valor afegit del centre de 
descoberta. 
 
Sr. Sarquella: un tema que no em queda clar és si en un futur es passarà a l'EMD o a l'Estació 
Nàutica. 
 
Sr. alcalde: la inversió és de l'Ajuntament i això no està previst.  
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent: 
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sra. Anna M. 
Mercader). 

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font). 
-  L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat).  

 
Vots en contra:  

-  PDeCAT (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon 
Aladid). 

- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 
-  COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 

 
 
6. APROVAR EL PROTOCOL PER REGULAR ELS MINUTS DE SILENCI A 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. A132.1-1/17 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals de 27 de juliol de 2017, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació:  
 
«En un món cada cop més globalitzat, els ciutadans senten molt propers esdeveniments que 
afecten les vides d’altres persones. Tragèdies naturals, atemptats, assassinats i fets similars 
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provoquen una commoció social a la qual les administracions s’afegeixen sovint convocant 
minuts de silenci. 
 
Normalment aquestes convocatòries provenen de l’Associació de Municipis de Catalunya 
(AMC) o de la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) que conviden els ajuntaments 
catalans a cridar els ciutadans a sumar-se a aquesta mostra de condol. 
 
Per la immediatesa de la convocatòria, per l’hora i per les dificultats de comunicar-ho amb tan 
poc temps als ciutadans, a aquests minuts de silenci es sumen molt pocs ciutadans i no tenen 
la repercussió desitjada. 
 
Davant les dificultats per establir paràmetres clars (proximitat, nombre de víctimes...) i arribar 
a un consens entre totes les forces polítiques, el govern municipal de Torroella de Montgrí i 
l’Estartit proposa: 
 
1r. Reduir el màxim possible el nombre de minuts de silenci i limitar les convocatòries de dol 
per esdeveniments que hagin afectat sensiblement els ciutadans, com poden ser atemptats 
terroristes, accidents, casos de violència de gènere, catàstrofes naturals i d’altres fets que 
causin víctimes mortals. 
 
2n. Quan es convoquin aquestes mostres de dol, es faran al migdia davant la Casa de la Vila 
i l’alcalde o regidor de l’Ajuntament encarregat, a banda, òbviament, de condemnar els fets, 
recordarà altres víctimes produïdes amb anterioritat i que no hagin tingut tan ressò mediàtic. 
 
3r. A través de les xarxes socials de l’Ajuntament municipals es donarà suport a les víctimes, 
es condemnaran els fets i es mostrarà el condol als familiars».  
 
Intervencions: El Sr. Martinoy agraeix les aportacions dels diferents grups per consensuar el 
text de la moció en un tema tan sensible.  
 
Votació: la proposta queda aprovada per unanimitat. 
 
 
7. DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL PER MÀXIMA URGÈNCIA. EXP. 
D103.4-1/17 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte de la següent contractació de personal per raó de 
màxima urgència: 
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- Sr. José Antonio López Garrido, com a agent de la Policia Local, en règim funcionari 

interí, per fer front a la temporada d’estiu, des del 22 de juny de 2017 fins al 21 de 
setembre de 2017. 

 
El Ple es dóna per assabentat de la contractació esmentada. 
 
 
8. DONAR COMPTE DE L’ACORD DE LA TAULA DEL TER. EXP. A120.1-6/17 
(SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte que la Taula del Ter, el 14 de juliol passat, va tancar un acord perquè 
l’any 2028 el transvasament cap a Barcelona no superi el 30% del cabal del riu.  
 
A continuació, llegeix aquest acord, el qual es transcriu a continuació: 
 

«ACORD DE LA TAULA DEL TER 
 
Girona, 14 de juliol de 2017 
 
La solidaritat del Ter envers l’àrea de Barcelona, perllongada durant cinc dècades, ha permès 
dotar l’abastament d’aigua a aquest àmbit d’una quantitat i qualitat vitals i indispensables per 
al desenvolupament i el sosteniment econòmic del país. Aquest transvasament, però, ha 
comportat un impacte ambiental a la conca del Ter que hi ha impossibilitat, fins ara, 
l’assoliment del bon estat ecològic. 
 
En data 2 de desembre de 2016 es va constituir la Taula del Ter, l'espai institucional de diàleg 
participat per les administracions locals, els usuaris i les entitats del territori. En aquesta Taula 
s’han analitzat i debatut les mesures que permetran retornar part del cabal del riu a la seva 
conca natural i que el riu Ter torni a portar el cabal necessari per mantenir en bon estat els 
seus ecosistemes i les seves masses d’aigua subterrània i que es garanteixi el manteniment 
de l’activitat agrícola, industrial, turística i social de la conca, alhora que aquesta segueix 
essent solidària amb el conjunt de Catalunya. 
 
Aquesta taula està integrada per la Generalitat de Catalunya, l'Ajuntament de Girona, el 
Consorci del Ter, la Junta Central d'Usuaris d'Aigües del Baix Ter, el Centre d'Estudis dels 
Rius Mediterranis, el Grup de Defensa del Ter, l'Àrea Metropolitana de Barcelona, el Consorci 
de la Costa Brava i la plataforma d'organitzacions de la societat civil Aigua és Vida. 
 
Una de les primeres mesures acordades per la Taula del Ter va ser la constitució de dues 
taules tècniques, integrades per perfils tècnics i experts en la matèria a fi d'aportar el rigor i 
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les dades que permetin als integrats de la Taula del Ter l’anàlisi aprofundit de les situacions. 
La primera taula ha analitzat les mesures orientades a la reducció de l’extracció de cabals del 
Ter per complir amb els cabals de manteniment del riu que preveu la planificació hidrològica; 
la segona ha analitzat i debatut específicament la gestió en situacions de sequera. Les dures 
taules han dut a terme un total de tretze reunions de treball, en les que s’ha treballat de manera 
intensa per elaborar un full de ruta ambiciós, i alhora realista, que permetrà garantir 
l’assoliment del bon estat ecològic a la conca del Ter. 
 
Finalment, en data d’avui, s’ha assolit un acord entre el Govern de la Generalitat i les entitats 
del territori que n’han format part i han acordat els criteris de gestió, les actuacions i el 
calendari que s’adjunten com annex. 
 
Generalitat de Catalunya, Ajuntament de Girona, Àrea Metropolitana de Barcelona, 
Consorci de la Costa Brava, Consorci del Ter, Junta Central d’Usuaris d’Aigües del Baix 
Ter, Plataforma Aigua és Vida, Grup de Defensa del Ter i Universitat de Vic. 
 
ANNEX 
 
El retorn efectiu del cabal del riu Ter i la reducció de la dependència de l’àrea de Barcelona 
envers la seva transferència s’assolirà en les tres fases que es descriuen a continuació: 
 
La fase I es desenvoluparà durant els anys 2018 a 2022. 
 
1) A l’inici d’aquesta fase es modificaran les directrius generals d’explotació de la xarxa Ter-

Llobregat, a fi d’intensificar la utilització dels recursos hídrics disponibles en l’àrea de 
Barcelona, dins de les possibilitats tècniques de les infraestructures existents i aprofitant 
les millores aconseguides recentment en la permeabilitat de la xarxa d’abastament en alta. 
La intensificació afectarà tant els recursos no convencionals (dessalinització i reutilització) 
com l’aprofitament de recursos procedents de la conca del riu Llobregat. Aquestes mesures 
permetran un millor equilibri entre les reserves embassades a les conques del Ter i el 
Llobregat, com també una reducció de la transferència mitjana del Ter a l’àrea de 
Barcelona, que no superarà els 140 hm3/any en mitjana plurianual, que equival a un volum 
total de 700 hm3 durant el conjunt de la Fase 1, ni un volum màxim anual de 166 hm3. 

 
L’Agència Catalana de l’Aigua promourà davant el Consell de Xarxa Ter-Llobregat 
l’aprovació de les actuacions i inversions necessàries per tal que aquesta nova consigna 
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d’explotació no empitjori ni la qualitat ni les característiques organolèptiques de l’aigua de 
boca subministrada a l’àrea de Barcelona. 

 
2) A partir del mes de juny de 2018 s'iniciarà el procés d’implantació dels cabals ambientals a 

la conca del Ter en els termes previstos al Pla de Gestió del Districte de Conca Fluvial de 
Catalunya 2016-2021. 

 
3) Es realitzaran desembassaments puntuals de cabals generadors quan les reserves 

embassades se situïn per sobre del 60% de la seva capacitat, almenys un cop a l’any si no 
s’han produït en el mateix any hidrològic cabals puntes naturals per avingudes, 
preferentment a la tardor. 

 
4) El Govern aprovarà el Pla Especial d’Actuació en Situació d’Alerta i Eventual Sequera, que 

incorpora les millores acordades en el marc de la Taula del Ter, que fan especialment 
referència a la determinació dels cabals ambientals durant els períodes de sequera i al 
monitoratge de l’evolució dels rius i aqüífers durant aquests períodes. Només es reduiran 
els cabals de manteniment previstos al Ter en el Pla de Gestió del Districte de Conca Fluvial 
de Catalunya 2016-2021 en situacions de greu risc per l’abastament (Excepcionalitat o 
Emergència). En cas que s’arribi a declarar una situació d’Excepcionalitat o Emergència, 
la Taula del Ter es reunirà per tal de definir les inversions pal·liatives necessàries, que 
seran proporcionals als impactes ambientals observats. El Govern aprovarà el pla 
d’inversions ambientals pal·liatives en un termini màxim de sis mesos des del final de la 
sequera. 

 
5) El Govern constituirà la Taula de l’Aigua durant el 2018 amb l’objecte, entre altres, de definir 

i promoure les actuacions a executar durant el període 2019-2027, per tal d’assolir i poder 
complir els objectius previstos en aquest acord a partir de 2027. 

 
6) Es projectaran i executaran les actuacions necessàries per l’ampliació o remodelació de 

les principals plantes potabilitzadores del sistema Ter-Llobregat, d’acord amb les inversions 
ja aprovades pel Consell de Xarxa Ter-Llobregat i les que aprovi posteriorment. Aquestes 
actuacions permetran millorar la flexibilitat del sistema i ampliar la capacitat d’introducció 
de recursos alternatius (dessalinització i reutilització), com també un millor aprofitament 
dels cabals de la conca del riu Llobregat quan hi hagi disponibilitat. 

 
Més concretament, la remodelació de la potabilitzadora del Ter permetrà que el sistema 
pugui operar amb regularitat i de manera contínua amb cabals del riu Ter significativament 
inferiors als actuals (tot reduint el cabal mínim de tractament de 3,5 a 2,0 m3/s). També es 
preveu, entre d’altres, l’ampliació de diversos elements a la planta potabilitzadora del 
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Llobregat a Abrera i una modificació de la potabilitzadora del Llobregat Sant Joan Despí, 
que permetran triar en cada moment la línia de tractament més adequada dels cabals. 

 
7) També s'iniciarà en aquesta fase l'elaboració dels documents tècnics necessaris per la 

construcció d’una nova dessalinitzadora d’aigua de mar (Tordera II). 
 
8) L’Agència Catalana de l’Aigua, amb participació de l’Agència de Salut Pública de 

Catalunya, de l’Àrea Metropolitana de Barcelona i dels experts que es designin, ha de 
realitzar un estudi demostratiu que determinarà les condicions d’integració de l’aigua 
regenerada produïda a l’Estació de Regeneració d’Aigua del Llobregat (ERA) com a recurs 
prepotable a la conca del Llobregat. En base als resultats d’aquests estudis, s’intensificarà 
la producció d’aigua regenerada a l’ERA del Llobregat i es produirà la seva integració com 
a recurs prepotable en les condicions que s’hagin determinat en l’estudi demostratiu. 
 

9) S’executaran les actuacions previstes en el Programa de Mesures vigent i es redactaran 
els estudis i projectes de les actuacions que s’han d’executar en la fase següent. Mes 
concretament, es preveuen les línies d’actuació següents: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

 
 
  Entitat: Ajuntament de Torroella de Montgrí   Expedient: A115.2-8/2017 

  Interessat:    Àrea: Secretaria 

  Adreça:  

 
  Acta Ple: 2017/8 

    

    

Pàgina 15 de 25 

 
 
 

 Sanejament: inversió de 17M€ en 23 municipis de la conca del Ter. 

 Millora dels ecosistemes fluvials: 
- Inversió de 5,3 M€ en millora de la morfologia, la connectivitat i les riberes a la conca 

del Ter, incorporant actuacions addicionals amb participació de les entitats del 
territori. 

- Caracterització dels objectius d’estat ecològic per les masses d’aigua protegides al 
Baix Ter i Daró. 

- Estudis relacionats amb gestió de sediments i morfodinàmica fluvial. 

- Caracterització detallada dels hàbitats fluvials (geomorfologia a diferents cabals) i 
població de peixos, nàiades i altra fauna fluvial d’interès, establint una sèrie 
d’indicadors clars i estandarditzats. 

- Disseny i implantació d’un model d’anàlisi de resiliència i reversibilitat del sistema 
en sequera. 

- Disseny d’un control d’investigació en període de sequera (alerta i excepcionalitat). 
 

 Millora de l’estat de l’aqüífer del Baix Ter: realització dels estudis següents, amb una 
inversió total de 480.000 €: 

- Actualització i millora del model numèric dels aqüífers. 

- Estudi de la relació riu/aqüífer (cabals i estacionalitat). Viabilitat tècnica i econòmica 
d’un increment de recàrrega natural de l’aqüífer i propostes concretes de mesures 
a implantar. 

- Efecte del reg amb aigua subterrània en el sector Daró-Rissec i incidència en els 
pous d’abastament. 

- Estudi global dels consums d’aigua, industrials, agrícoles, comercials, turístics i 
d’abastament humà. 

- Cartografia dels volums potencials d’àrids de les activitats extractives en el Baix Ter. 
- Determinació  de característiques hídriques i protocols d’actuació per garantir les 

característiques ambientals i el bon estat dels recs vells. 
- Selecció d’un nombre determinat de piezòmetres per a monitoritzar en continu 

(millora de la xarxa piezomètrica). 
 

Els estudis relacionats amb l'aqüífer es realitzen amb la participació de la Junta Central 
d’Usuaris d’Aigües del Baix Ter. 
 

 Reutilització: realització d’estudis per a la reutilització del cabal procedent de les 
EDARs de Torroella de Montgrí, Girona, la Bisbal d’Empordà, l’Escala i Palamós. 

 

 Millora de l’eficiència en les xarxes urbanes: 
- Subvencions per la redacció de Plans Directors d’Abastament, centrats en definir 

actuacions de millora de l’eficiència. 
- Subvencions per a la instal·lació de comptadors en alta en els serveis municipals. 
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- Impuls de modificacions normatives adreçades a promoure la millora de l’eficiència 
de les xarxes de distribució urbanes, inclòs l’establiment de limitacions en la 
repercussió en les tarifes dels abonats d’aquells costos que derivin de problemes 
d’eficiència. 

- Intensificació del grau d’exigència dels requeriments d’eficiència inclosos en les 
bases de les subvencions per a l’execució d’actuacions i obres d’abastament. 

 

 Modernització de regadius: 
- Modernització de regadius, mitjançant ajuts previstos en el Programa de 

Desenvolupament Rural 2014-2020 (Comunitats de Regants de la Presa de 
Colomers, de la Col·lectivitat de Mas Duran, del rec del Molí de Pals, de Sant Jordi 
Colomers i de la Sèquia de Vinyals). 

- Transferència tecnològica, recomanacions de reg, cursos de formació i 
assessorament als regants mitjançant projectes d’investigació i demostració amb 
col·laboració amb l’IRTA – Mas Badia. 

 
10) L’Agència Catalana de l’Aigua es compromet a promoure davant el Consell de Xarxa Ter-

Llobregat l’aprovació de les inversions i actuacions necessàries per tal que la reducció de 
transferència de cabals provinents del Ter no vagi associada a una disminució de la 
qualitat de l’aigua ni de les seves característiques organolèptiques. 

 
11) Aquelles actuacions i inversions que respecte la situació actual suposin un cost addicional 

i no estiguin finançades per l’Agència Catalana de l’Aigua es repercutiran sobre el conjunt 
de la xarxa Ter-Llobregat. 

 
La fase II es desenvoluparà durant els anys 2023 a 2027. 
 
1) A l’inici d’aquesta fase es revisaran novament les directrius d’explotació del sistema i es 

reduirà el transvasament a l’àrea de Barcelona, amb el compromís que no superi els 90 
hm3/any en mitjana plurianual, que equival a un volum total de 450 hm3 durant el conjunt 
de la Fase II. 

 
2) Durant aquesta fase s’executaran les infraestructures necessàries per resoldre el dèficit 

actual del sistema Ter-Llobregat, quantificat en 2 m3/s. Es preveu la possibilitat d’assolir 
aquesta aportació mitjançant la inclusió en la planificació hidrològica de l’execució de la 
nova dessalinitzadora de Tordera II i de noves instal·lacions de recàrrega i de recuperació 
d’aqüífers (especialment en la conca del Besòs). 
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3) Un cop executades aquestes noves infraestructures, es procedirà l’any 2024 a la 
implantació completa dels cabals previstos al Pla Sectorial de Cabals de Manteniment a 
la conca del Ter de l’any 2006. 

 
4) Se seguiran realitzant inversions ambientals a la conca, que, de manera orientativa, seran 

les següents: 
 

 Sanejament: Inversió de 39 M€ en 79 municipis de la conca del Ter. 
 

 Millora dels ecosistemes fluvials: execució de les mesures que resultin dels estudis 
realitzats en la Fase I, així com d’aquelles actuacions addicionals acordades en aquella 
fase que no hagin pogut ser executades. 
 

 Millora de l’aqüífer del Baix Ter: 
- Atesos els resultats del model numèric i el coneixement de la relació riu-aqüífer, 

s’implantaran mesures de recàrrega i, si s’escau, de contenció de la intrusió salina. 

- Implantació dels règims d’explotació coordinada en els regs del sector Daró-Rissec 
definits en la Fase II. 

 

 Reutilització: Inversions de reutilització resultants dels estudis de Fase I. 
 

 Modernització de regadius: es realitzaran actuacions no estructurals mitjançant la 
transferència tecnològica, amb l’objectiu de millorar l’eficiència en la utilització dels 
recursos hídrics. Dins la previsió que hi pugui haver en el programa de 
desenvolupament rural posterior a l’actual, seguir apostant pels ajusts previstos en 
modernització de regadius. 
 

La fase III es desenvoluparà a partir de l’any 2028. 
 
1) A l’inici d’aquesta fase es realitzarà una revisió de les directrius d’explotació del sistema, 

que reduirà novament la transferència mitjana del Ter a l’àrea de Barcelona, situant-la en 
un màxim anual del 30% sobre el volum total desembassat al riu, i sense superar un 
transvasament màxim de 90 hm3/any, i complint el pla sectorial vigent en aquell moment. 

 
2) El Govern impulsarà les accions necessàries per assegurar a llarg termini la garantia dels 

abastaments i la implantació dels cabals ambientals, front als afectes del canvi climàtic i 
d’eventuals creixements de les demandes d’aigua, tenint en compte les propostes que 
hagi formulat la Taula de l’Aigua. 
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Seguiment i revisió periòdica dels acords 
 
L’Agència Catalana de l’Aigua posarà a disposició els mitjans tècnics i d’informació pública 
que assegurin un correcte seguiment del compliment del pacte. 
 
El Departament competent en matèria d’aigües ha de promoure la creació formal d’una Taula 
del Ter, que ha de convocar els seus membres almenys una vegada a l’any per fer seguiment 
del compliment d’aquest Acord i, si s’escau, per formular les propostes oportunes, inclosa la 
incorporació de les millores tecnològiques que es vagin produint i del coneixement que resulti 
dels estudis realitzats i dels programes de control del medi. 
 
Les parts acorden a partir del 2028 seguir treballant per continuar reduint el transvasament». 
 
El Ple es dóna per assabentat. 
 
 
9. ASSUMPTES URGENTS 
 
Se sotmet a aprovació del Ple un assumpte urgent, consistent en una moció de suport al 
torroellenc Q. N. pels fets ocorreguts en la manifestació de Can Vies.  
 
Es sotmet prèviament a votació la urgència de la moció, la qual resulta aprovada per 
unanimitat.  
 
A continuació es llegeix la moció: 
 
9.1. MOCIÓ  DE SUPORT AL TORROELLENC Q. N. I S. A. PER LA CONDEMNA EN ELS 
FETS OCURREGUTS EN LA MANIFESTACIÓ DE CAN VIES. EXP. A120.1-2/15 
(SECRETARIA) 
 
"En data 5 de febrer de 2015, el Ple d'aquest Ajuntament va aprovar una moció de suport al 
torroellenc Q. N. i S. A. per la condemna en primera instància  pels fets ocorreguts en la 
manifestació de Can Vies.  
 
En aquella moció el Ple va demanar que s’apliquessin les màximes garanties en el 
procediment de recurs davant la sentència que condemna el veí Q. N., atesa la dificultat 
d'esclarir els fets quan hi ha una manifestació i es produeix una situació descontrolada amb 
participació d’un gran nombre de persones, el que podria fer difícil la identificació dels 
participants i els seus actes.  
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També es va demanar l’aplicació de mesures alternatives de compliment de la pena privativa 
de llibertat en cas de compliment de la seva sentència. 
 
Finalment, en segona instància, en Q. N. i S. A. ha estat condemnat a dos anys i un dia de 
presó, havent ingressat ja al centre penitenciari.  
 
Atès que considerem que el compliment d’aquesta pena per part d’en Q. N. perjudicarà més 
que no pas beneficiarà la seva formació com a persona i com a ciutadà.  
 
Per tot l’anterior, es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Demanar que se substitueixi la pena de presó per mesures alternatives de compliment de 
la pena privativa de llibertat.  
 
2n. Notificar aquest acord al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, a 
l’Ajuntament de Barcelona, a l'Audiència Provincial de Barcelona, a l’Associació Alerta 
Solidària i a la família del torroellenc Q. N.”.  
 
Intervencions: 
 
Sr. Huertas: des de la CUP lamentem l'ingrés a presó d'en Q. N. i creiem que hem de mantenir 
aquest suport per tal que la vida d'en Q. torni a la normalitat al més aviat possible.   
 
Votació: la moció queda aprovada per unanimitat. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
10. DONAR DE COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES 
DELEGADES DEL NÚM. 1261 AL NÚM. 1650, CORRESPONENTS AL PERÍODE 
COMPRÈS ENTRE EL 16 DE JUNY DE 2017 I EL 15 DE JULIOL DE 2017 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories 
delegades del núm. 1261 al núm. 1650, corresponents al període comprès entre el 16 de juny 
de 2017 i el 15 de juliol  de 2017, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos 
en l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local (LRBRL). 
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En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
11. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Cordon: voldríem preguntar com és que s’ha tret el reductor de velocitat del passeig 
Vicenç Bou. Considerem que ha sigut un greu error i volem saber si ha sigut decisió política o 
tècnica. En el cas que hagi sigut tècnica, volem còpia de l’informe tècnic on es digui que treure 
aquest reductor no redueix la seguretat i no posa en perill ni vehicles ni persones. També 
preguntar si la senyalització lumínica que s’ha posat és per fer un estudi o és a nivell 
informatiu. Un senyal com aquest el que provoca és la pèrdua d’atenció del conductor que 
desvia la mirada al senyal i a més a més està col·locat just en un pas de vianants, que si no 
vigiles, entre que es devia la mirada i si passa un vianant, hi ha molt de risc d’atropellament. 
 
Seguint amb el tema de mobilitat, voldríem preguntar quines accions han fet per reduir les 
cues del pont. Semàfor ? Policia Local dirigint el trànsit ? Dues mesures que el regidor actual 
comentava que voldria posar en marxa i que, fins avui, res de res. Ara no em digui allò de “és 
que no hi ha cues aquest estiu”!!! 
 
Tema serveis socials. És una àrea de la qual mai s’ha fet política i per la seva complexitat s’ha 
respectat i molt la feina que es fa, però avui per avui i de fa pràcticament un any la gestió 
política deixa molt que desitjar i per aquest motiu demanem que l’Àrea Social sigui gestionada 
i portada des del  Consell Comarcal. Demanem aquest fet per una gestió nul·la per part de la 
regidora i perquè econòmicament parlant és una àrea a la qual aboquem molts recursos 
econòmics sense el retorn òptim corresponent. En el seu dia es va crear i va ser una molt 
bona eina l’EBASP 5, però en l’actualitat no té raó de ser que continuem gestionant des de 
l’Ajuntament aquest servei. Anar al Consell representaria un millor servei i amb un cost inferior. 
Demanem un informe d’Intervenció per saber l’estalvi econòmic que tindríem, estalvi que 
demanem que no surti de l’Àrea i es pugui redirigir per a altres accions de caire social. 
 
També comentar que han deixat de la mà de Déu El Recer. A la gent gran del nostre poble 
els han deixat abandonats i no obtenen cap mena de col·laboració per part de la regidora.  
Estan en una situació complicada (aviat es quedaran sense junta) i sembla com si l’Ajuntament 
volgués acabar amb El Recer provocant que perdin la il·lusió de tirar-ho endavant. 
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Tema personal: com tenim el conveni laboral? Com tenim la relació de llocs de treballs (RLT)? 
Què ha passat amb el personal a transferir a l’EMD de l’Estartit que volen portar a un 
contenciós a l’Ajuntament. 

 
Per tot això esmentat, li demanem, alcalde, que prengui mesures i s’impliqui en aquests afers. 
Lo seu seria demanar la dimissió de la regidora per la seva poca dedicació, implicació i 
capacitat per gestionar les àrees que porta, però el que demanem és que faci un canvi de 
cartipàs i col·loqui algú amb capacitat de gestionar aquestes àrees tan importants del nostre 
Ajuntament. 
 
Realment aquest govern està implicat amb el procés? No m’estendré, però podríem afirmar 
que l’única persona que ha signat la seva implicació ha sigut l’alcalde. La resta de l’equip de 
govern està d’acord en arribar fins al final amb totes les seves conseqüències que puguin tenir 
tant a nivell polític com personal?  
 
Tema comunicació, fan molt bé allò de “qui dia passa anys empeny”. Sr. Martinoy, l’alcalde el 
té tan collat que no li deixa avançar en el tema de poder disposar tots els grups dels mitjans 
de comunicació, tal i com hem demanat i tal i com els ha dit el Síndic. L’excusa que la Ràdio 
no funciona entenem que ja no és excusa, degut a que vostès fan el programa setmanal dels 
dissabtes al matí. Sr. Martinoy, posi fil a l’agulla i comenci a volar i marcar perfil propi o deixi 
de portar l’Àrea de Comunicació i que l’agafi l’alcalde, que es qui avui per avui diu què es fa o 
què es deixa de fer. 
 
Fa setmanes que estem en temporada alta i trobem que l’estat de les platges deixa molt que 
desitjar, ja sigui del seu estat de neteja com de sorra a la zona dels Griells. No entrarem en 
matèria perquè milers de persones ho veuen diàriament i és molt greu que no s’hi posi remei. 
És molt fàcil criticar quan s’està a l’oposició i que fàcil és canviar el discurs quan s’està al 
govern. Aquesta hipocresia que tot l’equip de govern mostreu diàriament en molts temes posa 
de manifest diàriament que prediqueu el que no creieu. 
 
Molt decebut de com ha anat la licitació del tema de la zona blava. Hi ha vegades que el tema 
econòmic no és el prioritari i, en aquest cas, el tema sociolaboral hauria d’haver tingut una 
prioritat absoluta per a l’adjudicació final. No entenem com un govern que se les dóna 
d’esquerres prefereix recaptar més diners i no donar feina a persones que ho tenen complicat 
per trobar-ne. Prou complicat que és entrar en el món laboral, que només falta que 
l’Ajuntament també posi pals a les rodes per aquest fet. En aquest cas, felicitar l’EMD de 
l’Estartit per continuar treballant amb Giropark. Igualment critiquem la mala informació que 
donen als nostres ciutadans, informant d’unes millores a la zona blava, quan en realitat hem 
fet un pas enrere, pel que demanem que el regidor ens expliqui detalladament de quines 
millores parlen. 
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Tenim problemes de salubritat i de plagues de ratolins i de rates, en concret avui (però n’hi ha 
d’altres) preguntem els motius del per què s’ha deixat de fer un seguiment contra aquests 
rosegadors en la zona de la rambla Amselm Viola, zona Creu de la Rutlla i jardins Santa Clara, 
tot i les queixes veïnals i instàncies que han entrat, que també volem preguntar si han rebut 
resposta els veïns a aquestes instàncies. 
 
Voldríem saber què ha passat amb l’entitat Activa’t, que fins ara portava la gestió de voluntariat 
per dur la taquilla i l’acomodament de l’Espai Ter. Qui ho farà ara, bé, qui ho està portant i 
com s’ha fet l’adjudicació? El mateix amb el tema bar de l’Espai Ter? Com s’ha fet? Dintre del 
mateix tema, voldríem saber com és que la llibreria El Cucut està venent llibres a dins de 
l’auditori? Què paguen o donen a l’Ajuntament per estar allà? Entenem que està fent una 
activitat econòmica i voldríem saber si la poden fer i en cas afirmatiu que es pugui realitzar 
aquesta activitat econòmica, voldríem saber si s’ha donat l’oportunitat a d’altres per poder ser-
hi o s’ha adjudicat a dit, i també si això serà una pràctica habitual i més endavant podrem 
veure, per posar un exemple, la venda de sabates o espardenyes durant un espectacle de 
dansa. 
 
Què hi ha de cert de la voluntat del regidor Martinoy a treure l’skate park, perquè li molesten 
els joves que l’utilitzen i que dóna una mala imatge a la gent que va a veure espectacles a 
l’Espai Ter, paraules textuals d’ell mateix i no meves? 
 
Tenim constància que un veí de la zona de Sobrestany-La Bolleria ha fet arribar una queixa, 
amb fotos incloses, de les piles de fustes que estan a prop d’aquella zona. A aquest veí se li 
va respondre per part d’Alcaldia que es netejaria, doncs bé, sembla que no ha estat del tot  
així i voldríem preguntar quan tenen previst actuar? 
 
Sr. alcalde: gràcies per aquest to insolent que ha fet servir. Primer de tot, dir que el govern té 
tota la meva màxima confiança, i que estem per respondre totes les preguntes.  
 
Primer de tot, donar la paraula al Sr. Martinoy. 
 
Sr. Martinoy: al Consell de Barri hi havia queixes de molts mesos que el ressalt davant de 
Mapfre provocava molts sorolls a la nit dificultant el son. Es va demanar de treure i calia, no 
obstant això, posar una altra mesura, quina fórmula molt efectiva és posar un cartell advertint 
de la velocitat a què es va. Això permet saber quin trànsit hi ha i a quina velocitat i quants 
superen la velocitat establerta. Amb això podem aplicar altres mesures.  
 
Respecte les cues, l'alcalde, el primer tinent d'alcalde i un servidor van anar a veure el SCT 
per arranjar les carreteres, sobretot per la rotonda de l'empalme, i hi ha un compromís per fer-
ho aquest any. Es va quedar que se senyalitzaria la zona de Pals per desviar el trànsit. Però 
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aquesta setmana ha trucat el delegat de la Generalitat per demanar disculpes, ja que no 
s'havien posat d'acord per posar la senyalització per desviar el trànsit. No obstant això, sí 
s'han fet falques informatives a Catalunya Informació sobre això i ha permès reduir una mica 
el trànsit.  
 
En tema de comunicació, ho estem fent molt bé, però encara no tinc el reglament.  
 
Respecte la zona blava, vostè diu que no faci cas d'un informe desfavorable dels Serveis 
Jurídics que diu que l'accés a la zona blava ha d'estar oberta a tothom. Respecte la 
comunicació del traspàs, Giropark no s'hi ha posat massa bé i ens està complicant la vida i 
m'ha sorprès desagradablement les actituds de aquesta empresa. Amb la zona blava hem 
millorat, amb més drets per als ciutadans de Torroella i amb la implantació de la zona blava a 
Montgó.  
 
Respecte el bar de l'Espai Ter, el Gingoler és una prova a l'espera de fer la licitació. El 
funcionament tècnic de l'equipament s'ha licitat com marca la llei.  
 
I respecte els llibres que es venen, això s'ha decidit pel festival.  
 
I respecte l'skate, és evident, i no ho dic jo, que l'Espai Ter necessita un enjardinament del 
seu entorn i que molta gent que fa skate va davant la porta de l'Espai Ter i ho deixa brut. 
L'skate posat a un altre lloc no passaria res.  
 
Sra. Font: em sembla que els serveis socials estan funcionant bé i que donem serveis bàsics 
a tres pobles amb un equip de professionals que fan la feina que s'ha de fer. 
 
Estic en desacord en passar el serveis socials al Consell Comarcal i crec que la gestió com 
més a prop de les persones millor.  
 
A part de la feina del dia a dia, també hi ha les relacions amb les entitats del poble, i hi ha una 
bona relació amb totes des de Serveis Socials. També estem fent un programa d'acció en 
igualtat.  
 
Respecte El Recer, són una associació que es gestiona les seves activitats i l'Ajuntament no 
hi ha deixat de col·laborar. Ara s'acaba la gestió d'una Junta i ara s'ha de canviar, el que és 
del tot normal.  
 
En relació amb el tema del conveni i la relació de llocs de treball, s'està en fase de negociació 
i ja estem prenent acords. En aquesta negociació la regidora és en totes les reunions. 
Respecte la relació de llocs de treball, ja tenim la valoració feta en punts i s'ha passat als 
treballadors i se'ls ha donat un termini per tal que s'ho mirin.  
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Sra. Comas: comentar que la nostra postura no ha variat mai i que ens agradaria que hi 
hagués sorra a la platja. Seguim insistint que l'Estat trobi una solució per als Griells que faci 
que no se’n vagi la sorra de la platja. Una aportació de sorra ja s'ha fet aquest any. Ara mateix 
no hi ha risc per al passeig. Es fa una vigilància diària de la zona per si es poden obrir o no 
els accessos a la platja.  
 
Pel que fa a la neteja, els serveis s'estan complint i aquesta setmana es va fer l'auditoria 
externa i l'auditor ens va felicitar per la netedat de les platges i pel servei de neteja. 
 
Sra. Bartomeus: pel tema de les plagues, no sé qui li ha dit que s'ha deixat de fer el 
seguiment. Cal dir que es fa el seguiment que es fa sempre. Si hi ha alguna queixa quant a 
plagues, ens en poden informar el mateix dia i no informar-ne al Ple.  
 
Sobre el tema de l'acumulació de fusta a la zona de Sobrestany, dir que era un apilament 
privat autoritzat que a principis de juliol es va retirar.  
 
Sr. Cordon: el Sr. Martinoy no m'ha contestat si el ressalt del Vicenç Bou va ser decisió política 
o no. 
 
Respecte les cues, a nivell intern quines accions s'han fet? La pregunta concreta era aquesta.  
 
En el tema de la zona blava, no ha respost concretament en el tema de les millores. Jo no tinc 
res amb aquesta empresa, però les bases d'un concurs les marca l'Ajuntament i es poden 
fixar altres temes a banda dels econòmics. Quan es diu que hi haurà un canvi del teclat i que 
hi haurà dues hores gratuïtes per als residents, sembla que només es pot treure un tiquet al 
dia, però no s'entén com s'executa. Es podrà fraccionar? Ara si qualsevol resident s'acosta a 
la zona blava i estaciona, ha perdut la resta de minuts que li poden quedar? Per això aquestes 
millors potser no ho són tant.  
 
En relació amb l'Espai Ter, jo no n’he criticat el funcionament. 
 
En temes de serveis socials, creiem que els números no surten. Gestionar els serveis socials 
des del Consell Comarcal no vol dir que el servei marxi del poble, ja que ja tenen un local aquí 
i es pot supervisar el servei.  
 
En el tema del Recer, més enllà de si se li espatlla una cosa, la gent gran vol afecte i 
col·laboració propera i això no ho estant tenint.  
 
I pel tema del personal de l'EMD, no sabem què ha passat i tenim constància que ho volen 
portar al contenciós.  
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Sr. alcalde: si li sembla be faré una contestació general.  
 
Tant en el tema de serveis socials com del Recer, crec que es pot parlar més estretament 
amb la regidora.  
 
Sobre la zona blava, és un canvi de concessió que no es tracta de guanyar més i els 
treballadors estava previst continuar. També hi ha d'haver un traspàs de l'empresa.  
 
Pel ressalt del passeig Vicenç Bou, és una proposta del Consell de Barri que políticament va 
semblar bé acollir.  
 
De les cues, nosaltres demanem ajuda a les administracions competents, i en aquest cas el 
SCT no ha fet res al respecte i nosaltres hem de fer el que ens toca.  
 
L'Espai Ter, les concessions s'estan fent i endreçant serveis.  
 
En els temes de salubritat, dir que no hi ha cap canvi en el tractament de les plagues.  
 
En tema de platges, l'auditoria ens avala la gestió.  
 
Pel tema del personal de l'EMD, hi ha treballadores que s’han sentit agredides en el seu dret 
i han presentat un contenciós.  
 
En relació amb el conveni i la relació de llocs de treball, vostè ho va tenir parat 4 anys, i és 
una obligació legal que tenim, tot i que és un tema incòmode.  
 
I per acabar, el tema del procés, no és que jo hi estigui compromès, és que ho està tot el 
govern. I vostè hi està compromès? Nosaltres hi estem totalment i amb l'obertura de col·legis 
electorals.  
 
Sr. Sarquella: simplement dir que aquest reguitzell de preguntes no s'haurien produït si 
s'informés degudament els regidors.  
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el senyor alcalde aixeca la sessió, a les 21.45 h i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa 
el senyor alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 


